
PROTOKÓŁ Nr 27/10

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik
w dniu 16 lutego 2010r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Eugeniusz Wichowski - Wójt Gminy
2. Pan Tomasz Gorochowicz - Zastępca Wójta Gminy
3. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
4. Pan Stefan Troc - Przewodniczący Rady Gminy
5. Pani Halina Mirowska - Kierownik GOPS
6. Pani Irena Wysocka - Kierownik GBP
7. Pan Michał Baranowski - Dyrektor GOKSiR

Obradom Komisji przewodniczył Pan Stefan Troc – Przewodniczący Rady Gminy.

Pan  Wójta  Gminy  zgłosił  wniosek  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  wspólnego
posiedzenia komisji następujących punktów:

1. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XX/96/08  Rady
Gminy  Mielnik  z  dnia  19  grudnia  2008r.  w  sprawie  regulaminu  wynagradzania
nauczycieli w szkołach prowadzonych przez gminę Mielnik

2. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  uŜyczenia  Gminie  Nurzec-Stacja
nieruchomości  z  przeznaczeniem  na  realizację  gospodarki  wodno-ściekowej  na
terenie Gminy Nurzec-Stacja.

Ustalony porządek wspólnego posiedzenia Komisji brzmi następująco:

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2010r.

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji  z  budŜetu gminy na
prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach
wpisanych  do  rejestru  zabytków  połoŜonych  na  terenie  gminy  Mielnik  nie
stanowiących jej własności.

3. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  programu usuwania  wyrobów
zawierających azbest.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru sołtysa w sołectwie Homoty.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/96/08 Rady Gminy
Mielnik z dnia 19 grudnia 2008r. w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli w
szkołach prowadzonych przez gminę Mielnik.

7. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  uŜyczenia  Gminie  Nurzec-Stacja
nieruchomości z przeznaczeniem na realizację gospodarki wodno-ściekowej na terenie
Gminy Nurzec-Stacja.

8. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych za 2009r.
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9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku za
2009r.

10. Opiniowanie programów działania :

● Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku,

● Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku.

11. Analiza i wypracowanie kierunków pomocy przy budowie oczyszczalni przydomowych.

12. Sprawy róŜne.

Do punktu 1.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na
2010r. i omówiła te zmiany.

Pan Kazimierz Tobota poprosił o przedstawienie większej ilości informacji na temat zadania
inwestycyjnego “Bug- rajem dla turysty”.

Pan Wójt Gminy
Poinformował, Ŝe jest to projekt wspólny kilku gmin leŜących nad Bugiem, odpowiedzialnym
za jego realizację jest miasto Drohiczyn.
Realizacja  projektu  umoŜliwi  aktywizację  ruchu  turystycznego  i  działalności  związanej  z
turystyką a takŜe promocję walorów doliny rzeki Bugu, na terenie regionów w których będzie
realizowany. Efektem realizacji projektu na terenie naszej gminy będzie:

 szlak  kajakowy  o  łącznej  długości  250  km  podzielony  na  etapy  na  odcinku
granicznym i do granicy Polski a zarazem  granicy Unii Europejskiej wyposaŜony w 8
marin na polskim odcinku BUGU, 

 turystyczna  przeprawa  promowa  Mielnik  (Podlaskie)  – Mierzwice  (Mazowieckie)
wraz z infrastrukturą towarzyszącą i przyczółkami,

 turystyczna  motorowa  przeprawa  promowa  w  Niemirowie na  odcinku  Niemirów
(Podlaskie)-Gnojno(Lubelskie)  wraz  z  przyczółkami,  niezbędną  infrastrukturą  i
rekultywacją części brzegowej.

 ścieŜki rowerowe wzdłuŜ rzeki.
Cały projekt opiewa na kwotę 11,2 mln. złotych.

Pan Jan Zduniewicz
Czy w związku z  tym przewidziane są  jakieś  konsultacje  tego  projektu  z  organizacjami
turystycznymi? 

Pan Wójt Gminy
Liderem projektu jest burmistrz Drohiczyna, on przedstawia wójtom propozycje do projektu,
opinie  organizacji  turystycznych  zawsze  są  brane  pod  uwagę  przy  tworzeniu  tego  typu
projektów.
Pan Wójt zapewnił radnych, Ŝe na bieŜąco będzie informował o pracach nad projektem.

Pan Jan Zduniewicz
Lider projektu nie moŜe narzucić nam gotowych rozwiązań, bo współfinansując ten projekt
chcielibyśmy mieć wpływ na podejmowane decyzje.
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Pan  Przewodniczący  Rady zapytał  o  moŜliwość  wsparcia  ze  strony  gminy  budowy
przydomowych oczyszczalni. MoŜe np. poprzez zakup materiałów do budowy? Inne gminy
wspierają w tym zakresie swoich mieszkańców.

Pan Wójt Gminy zapewnił, Ŝe nie widzi Ŝadnych przeszkód i jest za tym aby gmina udzieliła
mieszkańcom takiego wsparcia.
Poinformował  radnych,  Ŝe  Gmina  Mielnik  będzie  uczestniczyć  w  nowym  projekcie
dotyczącym  ochrony  przyrody,  wezmą  w  nim  udział  4  gminy  z  naszego  powiatu  oraz
Nadleśnictwo Nurzec. Więcej na ten temat Pan Wójt przekaŜe w późniejszym terminie.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  12  radnych,  pozytywnie  zaopiniowała
projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2010r.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 2.

Pan Wójt przedstawił  projekt  uchwały w sprawie udzielenia dotacji  z budŜetu gminy na
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do
rejestru zabytków połoŜonych na terenie gminy Mielnik nie stanowiących jej własności.
Odczytał  wnioski Parafii  o dotacje z uwzględnieniem poŜądanej  kwoty dotacji  i  udziałem
środków własnych w planowanych przedsięwzięciach.

Komisje  Rady  12  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie   udzielenia  dotacji  z  budŜetu  gminy  na  prace
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru
zabytków połoŜonych na terenie gminy Mielnik nie stanowiących jej własności.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 3.

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  i  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  programu
usuwania wyrobów zawierających azbest.

Pan  Jan  Weremijewicz  i  Pani  Olga Pogrebniak złoŜyli  zastrzeŜenia  co  do rzetelności
przeprowadzonego  spisu  pokryć  dachowych  z  eternitu.  Osoba  przeprowadzająca  spis  nie
wchodziła na posesje, spisu dokonywała z ulicy, eternit leŜący na budynkach niewidocznych
z ulicy nie został spisany.

Pan Tomasz Gorochowicz
Stwierdził, Ŝe metodologia prowadzenia spisu nie jest mu znana, nie moŜe więc odpowiedzieć
czy ujęto w spisie wszystkie przykrycia dachowe z eternitu.
Pieniądze  w  kwocie  15  tys.zł.  na  opracowanie  Programu  otrzymaliśmy  z  Ministerstwa
Gospodarki.

Komisje Rady jednogłośnie,  przy obecności  12 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie przyjęcia “Programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla
Gminy Mielnik na lata 2009-2032”.
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(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 4.

Pan  Tomasz Gorochowicz przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie  nadania  nazwy ulicy
połoŜonej w Mielniku.
Z wnioskiem o nadanie nazwy ulicy zwróciła się grupa mieszkańców Mielnika.

(wniosek w zał. na str.........prot.)

Komisje Rady jednogłośnie,  przy obecności  12 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy połoŜonej w Mielniku.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 5.

Pan Wójt poinformował radnych,  Ŝe w związku ze złoŜoną  przez Panią  Helenę  Jaroszuk
rezygnacją  z  funkcji  sołtysa  wsi  Homoty  zachodzi  potrzeba  przeprowadzenia  nowych
wyborów sołtysa wsi. Przedstawił projekt uchwały w tej sprawie.

(rezygnacja w zał. na str........prot.)

Komisje Rady jednogłośnie,  przy obecności  12 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyboru sołtysa w sołectwie Homoty.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 6.

Pan Wójt  Gminy przedstawił  projekt  uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/96/08
Rady Gminy Mielnik z dnia 19 grudnia 2008 roku w sprawie regulaminu wynagradzania
nauczycieli w szkołach prowadzonych przez gminę Mielnik.

Komisje Rady jednogłośnie,  przy obecności  12 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/96/08 Rady Gminy Mielnik z dnia 19
grudnia  2008  roku  w  sprawie  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach
prowadzonych przez gminę Mielnik.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 7.

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  uŜyczenia  Gminie
Nurzec-Stacja nieruchomości z przeznaczeniem na realizację gospodarki wodno-ściekowej na
terenie Gminy Nurzec Stacja i udzielił radnym szczegółowych informacji na ten temat.

Komisje Rady jednogłośnie,  przy obecności  12 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie uŜyczenia Gminie Nurzec-Stacja nieruchomości z przeznaczeniem
na realizację gospodarki wodno-ściekowej na terenie Gminy Nurzec Stacja.

(w zał. na str.............prot.)
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Do punktu 8.

Pan Jan Weremijewicz zwrócił się z zapytaniem dlaczego na posiedzenie Komisji przybyła
Pani  Halina  Mirowska  –  Sekretarz  Komisji  a  nie  Przewodnicząca  Komisji  Pani  Alicja
Sawczuk.

Pani Halina Mirowska wyjaśniła, Ŝe ze względu na inne obowiązki Pani Sawczuk nie mogła
dzisiaj wziąć udziału w posiedzeniu Komisji.
Pani Przewodnicząca będzie obecna na sesji Rady Gminy.

Pan Kazimierz Tobota stwierdził, Ŝe 15 posiedzeń Komisji w skali roku to bardzo duŜo,
więcej niŜ raz w miesiącu. Co było przyczyną tak licznych posiedzeń Komisji?

Pani Halina Mirowska
Komisja wydaje postanowienia w sprawie opiniowania wniosków o wydanie zezwolenia na
sprzedaŜ alkoholu i gównie z tego powodu odbywały się posiedzenia Komisji.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 9.

Pan Kazimierz Tobota zapytał o wysokość dodatków mieszkaniowych wypłacanych przez
GOPS. Z przedstawionej informacji wynika, Ŝe dodatek otrzymały tylko 2 osoby na kwotę
około 6 tys.złotych.

Pani  Halina  Mirowska poinformowała  radnych  o  zasadach  przyznawania  dodatków
mieszkaniowych.  Zasady  te  określone  są  przepisami  prawa  i  nie  ma  dowolności  w  ich
przyznawaniu.

Pan Jan Weremijewicz wyraził wątpliwości co do opłacania przez gminę pobytu 1 osoby w
domu pomocy społecznej.

Pani  Mirowska udzieliła  wyjaśnień  w  tej  sprawie.  Wyjaśnienia  te  nie  przekonały  Pana
radnego Weremijewicza.

Komisje  Rady  przyjęły  do  wiadomości  sprawozdanie  z  działalności  Gminnego
Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku za 2009 rok.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 10.

Komisje  Rady  Gminy  pozytywnie  zaopiniowały  “Roczny  plan  pracy  Gminnej
Biblioteki Publicznej w Mielniku na 2010r.”

(w zał. na str.............prot.)
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W odniesieniu do “Planu pracy Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku
na 2010 rok”  Pan Przewodniczący Rady zauwaŜył,  Ŝe zbyt  mało zaplanowano imprez w
świetlicach wiejskich gminy.

Pan Michał Baranowski – Dyrektor GOKSiR wyjaśnił,  Ŝe inicjatywa w tej sprawie musi
wyjść ze wsi, jeśli mieszkańcy zechcą zorganizować u siebie jakąś imprezę, to pracownicy
GOKSiR słuŜą w tej sprawie pomocą i środkami z budŜetu GOKSiR.

Komisje  Rady  Gminy  pozytywnie  zaopiniowały  “Plan  pracy  Gminnego  Ośrodka
Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku na 2010 rok”.

w zał. na str.............prot.)

Do punktu 11.

Pan  Tomasz  Gorochowicz poinformował  radnych  o działaniach  podjętych  przez gminę,
dotyczących  budowy  przydomowych  oczyszczalni  ścieków.  W  Instytucie  Ekologii
Stosowanej  w Skórzynie  woj.  lubuskie  gmina  zakupiła projekt  takiej  oczyszczalni,  który
nieodpłatnie  udostępni  mieszkańcom gminy.  Jednostkowy koszt  projektu  wynosi  1200,00
złotych. Pracownicy Instytutu udzielą  merytorycznej pomocy przy budowie oczyszczalni –
przyjadą  na  działkę,  wskaŜą  miejsce  usytuowania,  będą  nadzorować  budowę,  dokonają
odbioru oczyszczalni, wydadzą  certyfikat, nieodpłatnie przekaŜą  rośliny do nasadzeń.  Wg.
Instytutu koszt zakupu materiałów do budowy oczyszczalni  wyniesie około 3 tys.złotych,
wykonawstwo  nie  jest  skomplikowane  i  moŜna  oczyszczalnię  wykonać  samodzielnie.  W
przypadku zatrudnienia do tego wykonawcy, koszt wykonania wyniesie około 3 tys.złotych.
Informacja na ten temat była przekazywana w trakcie zebrań wiejskich, 11 lutego w GOKSiR
w Mielniku odbyło się  spotkanie z przedstawicielami IES, którzy odpowiadali  na pytania
zainteresowanych.

Pan Jan Weremijewicz zgłosił wniosek, aby z budŜetu gminy sfinansować zakup bakterii
(humixu) do oczyszczalni.

Komisje Rady jednogłośnie, przy obecności 12 radnych, przyjęły wniosek aby z
budŜetu gminy  dofinansować  budowę  przydomowych  oczyszczalni  ścieków w formie
zakupu humixu.

Do punktu 12.

Pan  Przewodniczący  Rady przedstawił  pismo  Zarządu  Województwa  Podlaskiego  w
Białymstoku w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa Podlaskiego
w  sprawie  przekształcenia  Samodzielnego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Wojewódzkiego
Szpitala Zespolonego im Śniadeckiego w Białymstoku.
Pan Przewodniczący poinformował, Ŝe z prawnego punktu widzenia opinia Rady Gminy nie
ma  charakteru  wiąŜącego.  Nie  wyraŜenie  opinii  we  wskazanym  w  piśmie  terminie  jest
równoznaczne z przyjęciem uchwały.

(pismo w zał. na str..............prot.)

Komisje Rady Gminy uznały, Ŝe sprawa ta nie będzie przedmiotem obrad Rady Gminy.
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Kazimierz Tobota
Niech  ZGK  wykona  2  zatoczki  na  odcinku  ulicy  Brzeskiej,  za  figurką,  bo  obecnie  2
samochody nie są w stanie tam się minąć.

Pan Tomasz Gorochowicz
Sprawa  ta  jest  w  toku,  Pani  Dyrektor  ZGK  rozmawiała w  tej  sprawie  z  Powiatowym
Zarządem Dróg.

Pani Maria Boguszewska
Poprosiła o systematyczne odśnieŜanie ulicy Cerkiewnej, bo była sytuacja, Ŝe był pogrzeb i
nie moŜna było dojechać na cmentarz.
Poprosiła równieŜ o odśnieŜanie ulicy Górnej.

Pan  Tomasz  Gorochowicz poinformował,  Ŝe  sprzęt  którym dysponujemy coraz  trudniej
radzi sobie z odśnieŜaniem.

Pan Wiesław Saciuk interweniował w sprawie odśnieŜania bocznych uli w Niemirowie, bo
do sklepu nie mógł dojechać samochód z dostawą pieczywa.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała :

ElŜbieta Szymańska                Przewodniczący Rady

                                                                                                        Stefan Troc


